
  
Folketingets Boligudvalg

2. april 2009

Under henvisning til Folketingets Boligudvalgs brev af 6. marts 2009

følger hermed velfærdsministerens endelige svar på spørgsmål nr. 69

(BOU Alm. del), stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 69:

”Idet der henvises til ministerens svar på spørgsmål 37 – BOU – alm. - del, 

hvoraf det fremgår at ”… skal kommunerne som led i dokumentationsprojek-

tet for ældreområdet årligt indberette den gennemsnitlige ventetid på en 

plejebolig eller en plads på et plejehjem. Danmarks Statistik vil dermed i 

2010 offentliggøre en oversigt over de gennemsnitlige ventetider til anvis-

ning af plejeboliger og plejehjemspladser fordelt på kommuner. Hvis der 

skulle vise sig at være problemer med overholdelsen af plejeboliggarantien i 

konkrete kommuner, har jeg endvidere mulighed for at indhente en detaljeret 

opgørelse over ventetiderne i disse.” bedes ministeren oplyse om, det er 

tilfredsstillende at vente til 2010, førend der bliver indhentet oplysninger fra 

kommunerne om overholdelsen af regeringens plejeboliggaranti, som trådte i 

kraft i 1. januar 2009?”

Svar:

Det er aftalt mellem regeringen og KL, at kommunerne som en del af doku-

mentationsprojektet på ældreområdet én gang om året indberetter den gen-

nemsnitlige ventetid på en plejebolig eller en plads på et plejehjem. Dan-

marks Statistik vil i 2010 på baggrund af indberetningerne fra kommunerne 

offentliggøre en oversigt over de gennemsnitlige ventetider til anvisning af 

plejeboliger plejehjemspladser fordelt på kommuner i 2009.

På det nuværende grundlag, hvor Velfærdsministeriet ikke siden plejebolig-

garantiens ikrafttrædelse den 1. januar 2009 har modtaget indikationer om, 

at plejeboliggarantien ikke bliver opfyldt af kommunerne, er det opfattelsen,

at den aftalte metode til at måle ventetiden til en bolig, der er omfattet af 
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plejeboliggarantien, på en tilfredsstillende måde vil indikere, om plejebolig-

garantien bliver overholdt i de enkelte kommuner.

Hvis der på baggrund af Danmarks Statistiks offentliggørelse skulle vise sig 

at være problemer med overholdelsen af plejeboliggarantien i konkrete 

kommuner, har Velfærdsministeriet mulighed for at indhente en detaljeret 

opgørelse over ventetiderne i disse.

Karen Jespersen

/ Mikael Lynnerup Kristensen


